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Scénář – Ilja Černý 

 
Ilja Černý narozený na konci ledna 1945, žil se svou matkou, otcem a bratrem v Praze. Zažil 
mnoho historických událostí, které významně ovlivnily jeho život. 
 
Ilja Černý: Pocházím z novinářský rodiny, že jo tak já jsem těch informací jako dítě měl 
hodně i těch co nebyly publikovatelný v běžném tisku že jo takže já jsem to zákulisí měl jinak 
jako dítě. 
 
Informace totiž kvůli cenzuře neměl každý. Přestože byl dobrý student a všechny předměty 
ho bavily, na střední školu se nedostal. 
 
Ilja Černý: “Protože zase z hlediska politiky jsem nemohl jít na nějaký extra školy že jo tak 
jsem šel do učení na strojaře do Aritmy což se pak ukázalo jako že to bylo dobře protože to 
byl jeden z nejlepších podniků v republice díky tomu, že navazoval na Rheinmetall a IBM a 
dělal výpočetní techniku tenkrát, že jo.” 
 
V lednu roku 1968 začalo období politického uvolnění v Československu, které známe pod 
názvem Pražské jaro. Ilja Černý byl v této době velmi aktivní – podepsal výzvu “2000 slov” 
od Ludvíka Vaculíka a podílel se na 14. sjezdu Komunistické strany Československa, který 
se konal navzdory okupaci v srpnu 1968. 

Ilja Černý: “Vyšlo od Vaculíka 2000 slov tam jsem taky byl podepsanej. To byl, dalo by se 
říct, náš program, ale tam nebylo nějaký stínáni hlav nebo tak prostě, takovej program, jak to 
má bejt a že má být demokracie. Čehož se nejvíc báli, aby byly třeba dvě, nebo tři politický 
strany.” 

Další historický zlom zažil Ilja Černý po dvaceti letech. 17. listopadu 1989 byla první velká 
demonstrace, kterou začala Sametové revoluce. Tenkrát se dcera ženy, u které Ilja bydlel, 
vydala poprvé sama na taneční. 
 
Ilja Černý: “Na Národní třídě je palác Metro a tam byly dole ty taneční. Poprvé ten pátek šla 
sama do těch tanečních s kamarádkou vždycky tam šla s někým a najednou volá jo: Prosím 
tě přijeď jsem pro mě jsou tu policajti a všechno a todleto. Tak já skočil na auto a jel jsem z 
Bořislavky dolů. A ona mi pak ukazovala ty záběry tak mi pak ukazovala, jaký ti policajti je 
pustili.” 
 
Dnes si Ilja Černý užívá důchodu, věnuje se aktivně lyžování, za kterým jezdí do rakouských 
Alp. A rád by nám všem předal poselství, co je podle něj důležité v životě vědět. 
 
Ilja Černý: “Něco o všem -  a o něčem všechno.” 


